
Podporna  izjava  klubov  slovenskih  študentk  in  študentov:  
Inštituta  za  slavistiko  na  celovški  in  graški  univerzi  

  

V  izpitnem  obdobju  je  študirajočim  manjkala  še  novica  o  načrtih  Zveznega  ministrstva  za  izobraževanje,  
znanost  in  raziskovanje  glede  študija  slavistike  na  Koroškem  in  Štajerskem.  Načrti  združevanja  v  skupni  
slavistični  masterski  študij  na  univerzah  v  Celovcu  in  Gradcu  nam  postavljajo  vprašanja:  Kakšen  naj  bi  
bil   skupni   slavistični  masterski   študij?   Nekaj   predavanj   v   Gradcu,   nekaj   v   Celovcu,   učenje   pa  med  
vožnjo?  Ali  je  to  samo  prvi  korak?  

Študij  na  dveh  lokacijah  je  za  študirajoče  težko  opravljati.  Že  sedaj,  ko  so  predavanja  le  na  eni  lokaciji,  
je   težko  uskladiti  vsa  predavanja.  Razlog  za   to   je,  da   je  slavistika  podhranjena.  Skoraj  nemogoče   je  
doštudirati  v  rednem  študijskem  času,  saj  so  nekateri  predmeti  na  voljo  le  na  vsakih  nekaj  semestrov  
–  torej  "vsake  toliko  časa".  To  predstavlja  problem  predvsem  za  nove  študirajoče,  ki  takšnega  sistema  
niso  navajeni  in  ga  ne  poznajo  ter  hočejo  študirati  po  vzorčnem  študijskem  načrtu,  ki  je  predviden  v  
kurikulumu.  Ta  pa  je  večkrat  bolj  fantazija  kakor  konkreten  študijski  načrt  –  ravno  zaradi  manjkajočih  
predmetov.  Sprašujemo  se,  kaj  bi  se  šele  zgodilo,  če  bi  nekateri  predmeti  potekali  v  dveh  oddaljenih  
mestih.   Za   študirajoče   ne   bi   to   predstavljajo   samo   časovno   in   (ne)praktično   breme,   temveč   tudi  
finančno  –  sploh  glede  na  to,  da  državno  štipendijo  dobiva  le  približno  30  %  vseh  študirajočih.  

Deljena  profesura  pa  ne  bi  bila  privlačna  niti  za  morebitni  bodoči  kader  –  kdo  bi  želel  delati  na  dveh  
ločenih  delovnih  mestih  in  kakšno  podobo  bi  to  ustvarilo  ne  samo  za  Koroško  in  Štajersko,  temveč  za  
celo  Avstrijo?  Ali  namerava  Avstrija  svojo  sedanjo  in  bodočo  inteligenco  prevažati   iz  enega  mesta  v  
drugo  kot  živino?  

Za   slovensko  narodno   skupnost   v  Avstriji   je   slavistični   študij   več   kot   samo  predmet,   saj   zagotavlja  
kakovostno  izobrazbo  in  tako  obstoj  narodne  skupnosti.  Sramota  bi  bila,  če  bi  ukrepi  prišli  do  veljave  
in  s  tem  morda  sprožili  še  nadaljnje  korake  v  smer  ukinitve  študija  slovanskih  jezikov.  

Klubi   slovenskih   študentk   in   študentov   na   Dunaju   (KSŠŠD),   v   Gradcu   (KSŠŠG)   in   Celovcu   (KSŠŠK)  
podpirajo  zahteve  inštitutov  za  slavistiko  na  obeh  univerzah  in  opozarjajo  na  to,  da  bi  se  s  tem  korakom  
še  manj  študentk  in  študentov  odločilo  za  slavistični  masterski  študij  na  obeh  univerzah.  Ministrstvo  
naj  bi   se  raje  posvetilo  popularizaciji   avstrijske  slavistike,  ki  je  državi  v   preteklih  prinesla  
renomé.  

  

  

  

  

  



Unterstützungserklärung  der  Klubs  der  slowenischen  
Studentinnen  und  Studenten    

Institute  für  Slawistik  an  den  Universitäten  in  Klagenfurt  und  Graz  

  

Während   der   Prüfungsphase   fehlte   den   Studentinnen   und   Studenten   noch   die  Nachricht   über   die  
Entwicklungspläne  des  Bundesministeriums  für  Bildung,  Wissenschaft  und  Forschung  hinsichtlich  des  
Slawistikstudiums   in   Kärnten   und   in   der   Steiermark.   Das   Vorhaben   der   Zusammenlegung   in   ein  
gemeinsames  slawistisches  Masterstudium  an  den  Universitäten   in  Kärnten  und  Graz  stellt  uns  vor  
einige  Fragen:  Wie  soll  die  Zusammenlegung  aussehen?  Die  einen  Lehrveranstaltungen  in  Graz,  die  
anderen  in  Klagenfurt,  das  Lernen  während  der  Fahrt?  Ist  das  nur  der  erste  Schritt?  

Ein   Studium   an   zwei   Standorten   ist   für   Studierende   kaum   zu   bewältigen.   Schon   jetzt,   wo  
Lehrveranstaltungen   an   einem   Standort   stattfinden,   ist   die   Einteilung   schwierig.   Was   würde   es  
bedeuten,  wenn  es  an  zwei  Standorten  aufgeteilt  stattfinden  würde?  Der  Grund  dafür  ist,  dass  der  
Slawistik  schon  jetzt  wenig  Mittel  zur  Verfügung  stehen.  Es  ist  kaum  möglich  in  der  Mindeststudienzeit  
das  Studium  zu  beenden,  da  einige  Fächer  nur  alle  paar  Semester  angeboten  werden.  Dies  stellt  vor  
allem  für  neue  Studierende,  die  dieses  System  nicht  gewohnt  sind  und  nach  einem  Musterstudienplan  
studieren  wollen,  das  auch  für  ihr  Curriculum  wichtig  wäre,  ein  großes  Problem  dar.  Der  Studienplan  
ist   öfters   eher   eine   Phantasievorstellung   als   ein   konkreter   Plan   –   eben   wegen   der   fehlenden  
Lehrveranstaltungen.  Wir  fragen  uns,  was  noch  passieren  würde,  wenn  einige  Lehrveranstaltungen  in  
zwei  entlegenen  Städten  stattfinden  würden.  Für  die  Studierenden  würde  dies  nicht  nur  eine  zeitliche  
sondern  auch  eine  finanzielle  Belastung  bedeuten  –  überhaupt,  wenn  man  bedenkt,  dass  nur  ungefähr  
30  %    aller  Studierenden  ein  staatliches  Stipendium  erhalten.  

Eine  geteilte  Professur  wäre  auch  für  das  künftige  Lehrkader  nicht  anziehend  –  wer  würde  gerne  an  
zwei   geteilten   Arbeitsplätzen   arbeiten.  Was  würde   das   für   ein   Bild   nicht   nur   für   Kärnten   und   die  
Steiermark,  sondern  auch  für  ganz  Österreich  abgeben?  

Für  die  slowenische  Minderheit   in  Österreich  ist  das  Slawistikstudium  mehr  als  nur  ein  Studium,  es  
sichert  eine  qualitätsvolle  Ausbildung  und  somit  den  Erhalt  der  Volksgruppe.  Es  wäre  beschämend,  
wenn  die  Maßnahmen  geltend  werden  und  damit  vielleicht  weitere  Schritte  in  Gang  gesetzt  werden  
in  Richtung  Reduktion  der  slawischen  Sprachen.  

Die  slowenischen  Student_innenklubs  in  Wien  (KSŠŠD),  Graz  (KSŠŠG)  und  Kärnten  (KSŠŠK)  unterstützen  
die  Forderungen  der  Institute  für  Slawistik  an  beiden  Universitäten  und  verweisen  darauf,  dass  dieser  
Schritt   dazu   führen   wird,   dass   sich   weniger   Studentinnen   und   Studenten   für   das   Masterstudium  
Slawistik   entscheiden   werden.   Das   Ministerium   solle   sich   lieber   der   Popularisierung   der  
österreichischen   Slawistik   widmen,   die   Österreich   durch   ihre   Wissenschaftler_innen   ein   großes  
Renommee  gebracht  hat.    

  


